
Protokół  Nr X/2007
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 27 czerwca  2007 r.

Obradom sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200,  a  zakończono o godz. 1400.  W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 15 Radnych. 

Porządek obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3.   Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Gminy.
4.   Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
5. Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 

sesjami.
6.   Interpelacje Radnych.
7. Projekt  uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Sołectwa Ogródki na lata 2008 - 

2013.
8.   Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.
9.   Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości.
10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.

.11 Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu  Gminy  Barciany  oraz  określenia  kryteriów  wyboru  osób,  którym  przysługuje 
pierwszeństwo do zawarcia umowy najmu lokalu na czas nieokreślony oraz lokalu socjalnego.  

.12 Projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach.

.13 Odpowiedzi na interpelacje.
14.  Wnioski i zapytania.
15.  Sprawy różne.
16.  Zakończenie obrad. 

Ad.  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  otworzył  obrady  X  sesji  Rady  Gminy 
Barciany. Powitał Radnych,  Dyrektorów szkół oraz Kierowników, sołtysów i zaproszonych gości / 
listy obecności Radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu /. Stwierdził, że obrady sesji 
są prawomocne – na ustawowy skład Rady obecnych jest 15 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z IX sesji Rady Gminy wyłożony 
były do wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni 
uwag  nie  zgłosili.  W  związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W 
głosowaniu jawnym protokół  został przyjęty 15 głosami za.

Ad. 4.  Następnie Przewodniczący Rady przedstawił  porządek obrad sesji.  Zapytał  czy ktoś  ma 
uwagi do treści porządku. 

Uwag nie wniesiono.

Przewodniczący  Rady  Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 15 głosów za.
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Ad.  5.   Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  przedstawienie  informacji  o 
realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /. 

Ad. 6. Interpelacje Radnych.

Nie zgłoszono interpelacji.    

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział, że kolejnym punktem 
obrad sesji będzie omówienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Sołectwa 
Ogródki  na lata 2007-2012.  Poprosił  o  omówienie tego projektu  Radną tego okręgu – Mariolę 
szewczyk. 

Radna Mariola Szewczyk powiedziała, że już wcześniej sołectwa przygotowywały plany rozwoju 
sołectw. Sołectwo Ogródki opracowało plan działania na lata przyszłe. Plan ten będzie przydatny na 
pewno przy ubieganiu się o środki z zewnątrz. 

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. 

Następnie  głos  zabrał  Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski,  który  pochwalił  sołectwo  Ogródki. 
Powiedział,  że  mieszkańcy  własnoręcznie  zagospodarowali  teren,  wykonali  wiele  rzeczy  sami 
małym  nakładem  gminy.  Sami  potrafią  się  zorganizować  i  czynem  społecznym  wiele  prac 
wykonać.

W związku z  brakiem pytań  Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt  uchwały,  po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosami 
za  / uchwała stanowi załącznik do protokołu /  

Ad.  8.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  poprosił  Wójta  Gminy  o 
omówienie kolejnego projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  przy  budowie  wodociągu  w  Momajnach 
postawiono przepompownię na działce prywatnej – Pana Wacława Zamary. Teraz aby formalności 
były dokończone konieczne jest nabycie tej działki. Dodał, że właściciel wyraził zgodę na sprzedaż 
tej działki.      
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Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  15  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /  

Ad.  9.   Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  poprosił  Wójta  Gminy  o 
omówienie  kolejnego  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przejęcie 
nieruchomości.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  gmina  wystąpiła  z  zapytaniem  do  Agencji 
Nieruchomości Rolnych w Olsztynie o nieodpłatne przekazanie działki położonej w Kolwinach z 
przeznaczeniem na  świetlicę.  Budynek  jest  w  dobrym stanie  i  nie  wymaga  dużych  nakładów. 
Agencja  wyraziła  zgodę  i  w  związku  z  tym  został  przygotowany  projekt  uchwały.  Dodał  w 
uzasadnieniu, że miejscowość Kolwiny pozbawiona jest autobusów PKS, jest trochę na uboczu. 

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  15  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /  

Ad.  10.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  poprosił  Wójta  Gminy  o 
omówienie kolejnego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2007 r.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski poprosił Skarbnik Gminy o omówienie projektu tej uchwały.  

Skarbnik  Gminy  –  Stefania  Kosińska  powiedziała,  że  przedłożony  projekt  zwiększa  budżet  o 
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36.195 zł. Składają się na to: 
– środki od Komendanta Wojewódzkiego OSP  na doposażenie OSP – 6.050 zł;
– 15.145  zł  dotacja  na  zadania  własne  –  program  przygotowanie  zawodowe  młodocianych 

pracowników;
– 15 tys. - środki na Klub Integracji Społecznej.

Skarbnik Gminy powiedziała, że budżet po zmianach wynosi po stronie dochodów – 
16.817.755,21 zł, a po stronie wydatków 17.811.320,21zł. Pozostałe zmiany to przesunięcia między 
paragrafami.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  15  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /.

Ad.  11.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  poprosił  Wójta  Gminy  o 
omówienie  kolejnego projektu  uchwały w sprawie  zasad wynajmowania  lokali  wchodzących  w 
skład mieszkaniowego zasobu Gminy Barciany oraz określenia kryteriów wyboru osób,  którym 
przysługuje  pierwszeństwo do zawarcia  umowy najmu lokalu  na  czas nieokreślony oraz lokalu 
socjalnego.  

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że przedstawiony projekt zmienia w § 9 uchwałę juz 
obowiązującą. Paragraf ten mówi o powołaniu Komisji Mieszkaniowej.  Dodał, że jest już kilku 
chętnych Radnych do pracy w tej komisji.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Zapytał czy są pytania do projektu tej 
uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy – Wacław Nowicki  powiedział,  że  chyba  nie  trzeba nikogo 
przekonywać do słuszności powołania Komisji Mieszkaniowej. Komisja będzie miała za zadanie 
rozszerzyć spektrum wiedzy o osobach ubiegających się o przydział mieszkania socjalnego. Dodał, 
że nie tylko Radni będą wchodzić w skład tej komisji, ale także Pani Teresa Sawa – Kierownik 
GOPS, a także pracownik urzędu.    

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.
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Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  15  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /.

Ad.  12.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  poprosił  Wójta  Gminy  o 
omówienie kolejnego projektu uchwały w sprawie zmian w statucie Gminnego Ośrodka Kultury w 
Barcianach.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski poprosił Panią Iwonę Turko o omówienie projektu tej uchwały. 

Pani  Iwona  Turko  –  Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Barcianach  powiedziała,  ze 
przedstawiony projekt  uchwały wprowadza zmiany do statutu GOK. Dotyczą wprowadzenia do 
statutu  zapisów  -  sprzedaży  komisowej  dzieł  sztuki,  rękodzieła  ludowego  i  materiałów 
plastycznych,  prowadzenie  usługi  z  zakresu  informacji  turystycznej,  prowadzenie  działalności 
promocyjnej w zakresie informacji, edukacji, reklamy i innych usług.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie. Zapytał czy są pytania do projektu tej 
uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki zapytał w jaki sposób będzie prowadzona 
działalność komisowa.

Pani Iwona Turko – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach powiedziała, że w punkcie 
informacji turystycznej twórcy będą zostawiać dzieła na zasadzie umowy komisowej, gdzie 20 % ze 
sprzedaży twórcy będą przekazywali na działalność statutową GOK.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że brakuje w naszej gminie pewnych działań. Biuro 
informacji turystycznej ma zapewnić te informacje. Jeżeli natomiast chodzi o rękodzieło to jest w 
naszej gminie kilku uważanych artystów i gmina chce im w pewien sposób dopomóc. Należy dać 
szansę i przede wszystkim spróbować czy to będzie miało siłę przebicia w Barcianach.  

Przewodniczący  Rady Gminy  –  Henryk Nosek  zapytał  czy  sprzedaż  komisowa funkcjonuje  w 
innych gminach.

Pani Iwona Turko – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach odpowiedziała, że taka 
sprzedaż funkcjonuje m.in. w gminie Kruklanki.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek zapytał  czy biuro informacji  turystycznej  będzie 
działało tylko w okresie letnim.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski odpowiedział, że biuro działało będzie tylko w okresie letnim.
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Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław Nowicki  zapytał  o  możliwość  działania  biura  w 
okresie zimowym.

Pani  Iwona  Turko  –  Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Barcianach  odpowiedziała,  że 
informacja turystyczna nie będzie funkcjonowała w okresie zimowym, chyba że sprawdzi się to po 
włączeniu do działalności biblioteki publicznej bądź w świetlicy wiejskiej.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że wygląda na to że wszystko 
jest na dobrej drodze i należ takie działania chwalić.

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  należałoby  rozwijać  pewne  działania  np. 
tworzenie tras rowerowych  z umieszczaniem tablic informacyjnych. Dla osób z zewnątrz są to 
pewnego rodzaju atrakcje. Dodał, że być może dobrym działaniem byłoby stworzenie działalności 
agroturystycznej. 

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek  podziękował za omówienie, po czym poprosił o 
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że Komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka powiedziała, że Komisja  jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
jednogłośnie przyjmuje projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za za przedstawione opinie. W związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał  projekt uchwały,  po czym poddał ją pod głosowanie.  W 
głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  15  głosami  za   /  uchwała  stanowi 
załącznik do protokołu /.

Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje nie było.

Ad. 14. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszaniem wniosków i zapytań.

Radny  Zbigniew  Stankiewicz  zapytał  Wacława  Wierzbickiego  –  Wiceprzewodniczącego  rady 
Gminy a zarazem leśniczego czym było podyktowane zamknięcie drogi na półwysep w Mołtajnach. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  odpowiedział,  że  ustawa  o  lasach 
państwowych  nakłada  pewne obowiązki.  Las  jest  zakładem pracy dla  leśników.  Ogólnie  przez 
tereny leśne biegną drogi publiczne, gdzie mogą poruszać się wszyscy, ale wszystkie inne drogi są 
drogami zakładowymi. Można po nich chodzić, ale nie można poruszać się pojazdami. Wyjątkami 
są pojazdy uprzywilowane, do przewozu osób niepełnosprawnych oraz pojazdy służbowe – leśne. 
Taką  drogą  jest  właśnie  droga  prowadząca  na  półwysep  w  Mołtajnach.  Dodał,  że  drogę  tę 
zamknięto z jeszcze jednego powodu – ciężki sprzęt AgroSkandawy woził „na skróty” kukurydzę z 
Markuz do Arklit na fermę do Błędowa. Powiedziała, że droga ta jest specyficzna, bo zbudowana 
na bagnie. Wspólnymi siłami nadleśnictwa i gminy odbudowano tę drogę, a ciężki sprzęt zaczął ją 
niszczyć.
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Radny  Zbigniew  Stankiewicz  zaproponował,  aby  umieścić  znak  ograniczający  jazdę  sprzętem 
ciężkim. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że nie można takim znakiem 
ograniczyć jazdy, a poza tym od strony Arklit jest droga, która można dojechać na pówysep.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska   -  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  został  udostępniony  Radnym  protokół  z  wyjazdowej  komisji  w  celu 
ustalenia stanu oświetlenia w gminie. Dodała, że nie jest to wersja ostateczna, w związku z czym 
można ten protokół zmieniać i nanosić poprawki. Poprosiła, aby wszystkie uwagi zgłaszać do Pana 
Sylwestra Wrona.

Przewodniczący Rady Gminy- Henryk Nosek podziękował za udział w pracach tej komisji. Dodał, 
że na każdej komisji będzie przedstawiony ten protokół.

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetowej – Pani Ala Wierzbicka powiedziała, że trafiło do 
niej pismo Pana Stapurewicza, w którym zwraca się o zagospodarowanie Gminy Barciany oraz 
ochronę środowiska.

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział, że odpowiedział już na to pismo. Dodał, że ten Pan 
pisał juz kilka pism.

Radny Jarosław Grzesiuk powiedział, że nie zgadza się z protokołem dotyczącym oświetlenia, bo w 
Aptyntach miały być dostawione dwie lampy a nie zabrane.

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska   -  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  zgodnie  z  tym co  wcześniej  powiedziała  protokół  można  zmieniać  i 
zgłaszać uwagi do Pana Sylwestra Wrona.       

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki uważa, że protokół przedstawiono w wersji 
ale nie jest to wersja ostateczna. Dodał, że przy modernizacji oświetlenia kierowano się tym, że aby 
zapalić jedną lampę to należy wygasić drugą.

Przewodniczący  Rady Gminy – Henryk Nosek podziękował  za  dyskusję.  Dodał,  że  do sprawy 
oświetlenia jeszcze Radni wrócą.  

Ad. 15. Sprawy różne. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek  odczytał  pismo,  które  wpłynęło  z  sołectwa 
Skandawa / stanowi ono załącznik do protokołu/

Wójt Gminy – Łukasz Wiśniewski uzupełnił, że tematem powyższego pisma jest budynek byłej 
szkoły  podstawowej  w  Skandawie.  W spotkaniu  uczestniczyli  Radni  Powiatowi  –  Pan  Witold 
Bogdanowicz, Pan Jarosław Podgórski, Wicestarosta – Pan Sańko Witold, Przewodniczący Rady 
Powiatu – Pan Sławomir Pleskowicz i Mariusz Kwiatkowski – redaktor Gazety w Kętrzynie oraz 
mieszkańcy tego sołectwa. Powstała grupa inicjatywna. Powiedział, że konieczne będą zalecenia, 
wymagania z SANAPID-u w celu ewentualnego utworzenia schroniska.  Wójt Gminy dodał, że od 
7  lat  budynek  szkoły  jest  praktycznie  nieużywany  zgodnie  z  przeznaczeniem.  Powiedział,  że 
budynek przeznaczony jest pod inwestycję i ujęty w planie inwestycyjnym gminy.
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Sołtys Sołectwa Skandawa – Robert Wilamowski powiedział, że budynek jest pusty. Mieści się w 
nim  przedszkole  oraz  biblioteka  i  chcą,  aby  tam  pozostały.  Sanepid  przychylnie  patrzy  na  te 
działania.  Chętni mieszkańcy chcą odświeżyć  ściany, wyznaczyć  pokoje.  Dodał,  że może część 
środków uda się pozyskać z GOK-u jako remont świetlicy.

Pan Witold Bogdanowicz – Radny Powiatowy powiedział, że na początek dobrze by było, gdyby 
udało  się  wyremontować  dwie  sale,  łazienki  z  prysznicami  -  jedna  dla  dziewcząt,  druga  dla 
chłopców,  bojler  na  ciepłą  wodę.  Własnymi  siłami  postawią  kuchenkę.  Spróbują  na  stronie 
internetowej umieścić informację. Powiedział, że Sołtys sołectwa zobligował się, że dokona tego 
remontu  własnymi  siłami.  Ponadto  Pan Bogdanowicz  powiedział,  że  trzeba podjąć  działania  w 
pisaniu wniosków i pozyskiwaniu środków. Uważa, że w gminie powinno być miejsce noclegowe 
dla przyjeżdżających turystów. Wpływy środków z turystyki powinny pozostać w naszej gminie. 
Dodatkowym argumentem jest to, że w całym powiecie nie ma schroniska młodzieżowego, a są 
jedynie sezonowe. Powiedział, że Starosta widzi także potrzebę stworzenia takiego schroniska.
Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek podziękował za przedstawienie sprawy. Dodał,że 
inicjatywa mieszkańców sołectwa jest godna i cenna.

Sołtys Sołectwa Skandawa – Robert Wilamowski powiedział, że w dniu jutrzejszym na sesji Rady 
Powiatu także będzie poruszany temat niniejszego schroniska.

Przewodnicząca komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Pani Elżbieta Machniak 
powiedziała, że także jest za tym, aby budynek nie spustoszał.  Widać efekty pracy i  jest wola 
środowiska.

Sołtys Sołectwa Skandawa – Robert Wilamowski zaproponował, że można organizować wymianę 
dzieci i młodzieży z naszych szkół.

Pani Iwona Turko – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Barcianach powiedziała, że na remont 
budynku ma przeznaczone w budżecie GOK-u  4 tys.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki  powiedział,  że przez 8 lat  nikt nie  miał 
pomysłu na zagospodarowanie budynku. Uważa, że 5 tys, o które wnioskuje sołectwo to kropla w 
morzu. Dodał, że cieszy się, ze jest taki pomysł i że powstała grupa inicjatywna. Cieszy się także z 
tego, że w całe działanie zaangażowane są osoby z zewnątrz. Zapytał  czy zbadany został rynek 
potrzeb. 

Pan Witold Bogdanowicz – Radny Powiatowy powiedział, że młodzież planuje tu swoje wycieczki. 
Dodał, że jeżeli nie ma informacji o schronisku w internecie to na pewno nikt nie skorzysta. Nie ma 
pewności na 100 %, że jak ukaże sie taka informacja to będzie popyt. Spróbują niskim kosztem 
stworzyć  dwa pomieszczenia.  Dodał  jeszcze,  że jak każdy produkt potrzebuje reklamy,  a jeżeli 
będzie wola Rady to na pewno uda się pomysł wdrożyć.

Sołtys Sołectwa Skandawa – Robert Wilamowski powiedział,  że Pan Mariusz Kwiatkowski jest 
redaktorem w Gazecie  w Kętrzynie,  a  ponadto  współpracuje  z  ornitologami,  którzy  są  bardzo 
zadowoleni z pomysłu utworzenia schroniska, ponieważ gmina Barciany jest  dla nich miejscem 
pracy, a w schronisku w Skandawie będą mogli nocować. 

Pani  Iwona  Turko  –  Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Barcianach  zaproponowała,  aby 
wyremontować  jeden  pokój  o  lepszym  standarcie,  bo  zdarza  się  często,  że  przyjeżdżającym 
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zespołom do naszej gminy trzeba zapewniać nocleg.

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy – Wacław Nowicki  powiedział,  że  faktycznie  turyści  często 
pytają o nocleg. Uważa, że Rada Gminy powinna dokładnie zapoznać się z działaniami tworzenia 
tego schroniska.

Radny Wiesław Gajdowski zapytał czy z chwilą otworzenia schroniska przedszkole znajdujące się 
tam przedszkole nadal będzie funkcjonowało. Jeżeli tak to przychyla się tym działaniom. Inicjatywa 
zrodziła  się  od mieszkańców.  4 tys  juz  jest  zaplanowanych  z  budżetu  GOK-u.  Proponuje,  aby 
zaoszczędzić nieco środków np. na Dniach Barcian -  zamiast trzydniowej imprezy dwa dni. Dodał, 
że  także  widzi  potrzebę  stworzenia  bazy  noclegowej.  Uważa,  że  należy  inwestować  w  naszej 
gminie – lepiej aby turysci zostawiali pieniądze w naszej gminie.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za dyskusję i zapytał czy są jeszcze ktoś z obecnych 
chce zgłosić jakieś inne sprawy. 

Wójt  Gminy  –  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  w  sprawie  zamiany  działek  –  dróg  w 
miejscowości  Rodele,  spotka się  jeszcze z mieszkańcami tej  miejscowości  w celu poznania ich 
opinii na ten temat. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wacław Nowicki powiedział, że nie powinno się podejmować 
decyzji  bez  rozmowy  z  mieszkańcami.  Do  tego  działania  mieszkańcy  wydać  przyzwolenie, 
skonsultować tę sprawę z nimi.

Wójt  Gminy – Łukasz Wiśniewski powiedział,  że mieszka niedaleko, w tym samym sołectwie. 
Zapewnił, że bez wiedzy mieszkańców nic się nie wydarzy.  

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek powiedział,  że spotkanie  z mieszkańcami w tej 
sprawie jest  konieczne.  Następnie poruszył  sprawę bezpańskich psów,  z którymi  pojawiają się 
coraz to większe problemy.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  30  kwietnia  odbyło  się  spotkanie  Związku  Barcja, 
którego jest członkiem. Wójt Gminy Kętrzyn poruszał właśnie problem bezpańskich psów. Dodał, 
że takie psy stanowią „własność” gminy.

Następnie  Pani  Ala  Wierzbicka  –  Przewodnicząca  Komisji  Finansów i  Budżetu  przeprosiła  za 
swoją  wypowiedź  na  poprzedniej  sesji  Rady  Gminy  dotyczącą  Pani  Barbary  Mieszkuniec  – 
Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. Powiedziała, że doszły już do porozumienia.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  Radna  Wierzbicka  zaprezentowała  swoimi 
przeprosinami swój poziom kultury i stopień dyplomacji.

Następnie  Pan  Witold  Bogdanowicz,  który  także  zajmuje  stanowisko  Dyrektora  Gimnazjum 
Publicznego w Barcianach powiedział, że proces tworzenia liceum dla dorosłych przy gimnazjum 
został  zakończony.  Od  1  września  może  ruszyć,  o  ile  będą  chętni  do  tego  typu  edukacji. 
Zorganizowano to przy współpracy z Siedleckim Centrum Edukacyjnym.         

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wacław  Nowicki  zapytał  czy  coś  wiadomo  Radnemu 
Powiatowemu na temat modernizacji dróg na terenie gminy Barciany.
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Pan Witold Bogdanowicz – Radny Powiatowy powiedział, że jego stan zdrowia nie pozwolił na 
uczestnictwo w okresie od marca do maja w pracach Rady Powiatu. Wie jedynie, że Powiat będzie 
zaciągał kredyt w kwocie 18 mln zł. Powiedział, że więcej informacji może przedstawić na kolejnej 
sesji Rady Gminy.

Radny Andrzej Robczak zapytał jak wygląda sprawa mundurków szkolnych.
            
Pan Witold Bogdanowicz odpowiedział, że firma z Mrągowa, z którą wcześniej trwały negocjacje 
okazała się niesolidną. Otrzymali  drugą ofertę z firmy z Lidzbarka Warmińskiego. Na pierwsze 
spotkanie właściciel firmy przywiózł ze sobą mundurki z dobrej jakości materiału. Firma liczy 45 
pracowników i  jest  solidna.  Wszyscy dyrektorzy i  sekretarz gminy,  którzy uczestniczyli  w tym 
spotkaniu, podjęli decyzję o wyborze tej firmy. Powiedział, że koszt jednego mundurku to 75 zł, ale 
po wpłaceniu zaliczki właściciel firmy obiecał zejść z kosztów.

Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek podziękował za omówienie spraw różnych.

Więcej spraw nie zgłoszono.

Ad.16. W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył 
obrady X sesji Rady Gminy, dziękując wszystkim za udział.
                                                                           

Przewodniczący Rady Gminy

           Henryk Nosek

Protokolant: Emilia Żelichowska     
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